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Onderwijsmuseum Dordrecht 
 

Na de ontvangst in het museumcafé van het Onderwijsmuseum worden de aanwezigen welkom 

geheten door de wethouders Sleeking en Van der Linden. Wethouder Sleeking vertelt dat het college 

van B&W een grote bouwopgave heeft voor de komende jaren. Aangezien er gekozen is om niet te 

bouwen in het groen, wordt deze bouwopgave binnenstedelijk gerealiseerd, vooral in de Spoorzone. 

Ook blikt de Wethouder terug op een artikel in het AD van afgelopen maandag waarin ook over de 

Spoorzone is geschreven. Hierin is vermeld dat er nu al plannen zijn voor het gebied bij de Dordtse 

manage, basisschool Ikra en de tennisbanen. Dit is nog niet aan de orde in deze collegeperiode. Het 

ambitiedocument voor de Spoorzone geeft de ambities voor de ontwikkeling in de komende jaren 

weer. Wethouder Sleeking geeft aan dat dit een lange termijn traject is. En de opgave is groot en 

belangrijk voor de stad, daarom is het ook een gezamenlijke verantwoordelijkheid van het hele 

college van B&W.  

Wethouder van der Linden vertelt dat een goede bereikbaarheid een belangrijke ambitie is voor de 

Spoorzone. Daarom wordt ingezet op een lightrail-verbinding voor het spoor. Ook het verminderen 

of het liefst het weghalen van het goederenvervoer door de stad is inzet van het college. Naast inzet 

op het spoor, is er ook een wens om andere vormen van mobiliteit te stimuleren, zoals fietsen. Dit 

door bijvoorbeeld snelfietspaden aan te leggen, maar ook door extra fietsvoorzieningen. Aan de 

zuidzijde van het station komt een nieuwe fietsenstalling. Er wordt liever gesproken over de zuidzijde 

of de parkzijde in plaats van de achterzijde van het station, een achterzijde is er straks niet meer. Ook 

wordt gekeken hoe de verbindingen over en onder het spoor kunnen worden verbeterd, zodat 

wijken beter op elkaar aansluiten.  

Portefeuilledirecteur Opgaven Werkende, Bereikbare en Duurzame stad H. Goossensen geeft een 

presentatie over de Spoorzone Dordrecht en de ambities voor de Spoorzone. De Spoorzone 

Dordrecht is niet alleen belangrijk voor Dordrecht, maar ook voor de Drechtsteden. De Spoorzone 

verbindt Dordrecht met de Randstad en met Brabant. Daarnaast wil de gemeente ook meer hoger 

opgeleiden behouden en binden aan Dordrecht. Vergeleken met andere gebieden in Nederland 

verliest Dordrecht veel hoger opgeleiden, terwijl er wel behoefte en vraag naar is. De gemeente 

heeft vijf ambities benoemd voor de Spoorzone op het gebied van wonen, werken, bereikbaarheid, 

het verbinden van de wijken en duurzaamheid. Randvoorwaarde voor het realiseren van de ambities 

voor de Spoorzone is de infrastructuur verbetering, zowel op het spoor met een lightrail verbinding 

als door snelfietspaden en slimme mobiliteit. 

Projectmanager M. Wijsman vertelt dat het Ambitiedocument Spoorzone Dordrecht-Zwijndrecht dat 

nu is opgesteld voor de Spoorzone een 80% versie is, bedoeld om het gesprek aan te gaan met de 

stad, met de gemeenteraad en met de markt. In het ambitiedocument zijn de ambities op het gebied 

van wonen, werken, bereikbaarheid, verbinden van wijken en duurzaamheid voor de komende 15 

jaar benoemd. Er loopt een parallel spoor waarin wordt gesproken met het rijk, de NS en ProRail en 

andere partijen belangrijk voor de ontwikkeling van de Spoorzone. Vanavond wil de gemeente het 

gesprek met de stad aangaan en input ophalen om het Ambitiedocument Spoorzone aan te vullen en 
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te verbeteren om te komen tot een 90% versie. 90% omdat een traject als dit nooit helemaal af is. 

Het Ambitiedocument Spoorzone Dordrecht-Zwijndrecht wordt daarna aangeboden aan het college 

van B&W ter vaststelling. Over de onderliggende gebiedsontwikkelingstrajecten, zoals bijvoorbeeld 

Amstelwijck en de Spuiboulevard vindt communicatie en participatie plaats vanuit de projecten zelf. 

Projectmanager M. Wijsman vertelt hoe het proces voor vanavond verder verloopt. De gemeente wil 

graag met de aanwezigen in gesprek over de ambities voor de Spoorzone. Per thema: wonen, 

werken, bereikbaarheid en interwijk verbindingen zijn gesprekstafels waar men onder begeleiding 

van een gespreksleider in gesprek kan over de ambities. Participatie en duurzaamheid komt bij elk 

thema aan de orde. Er zijn twee ronden van ca. 20 min. Elke gesprekstafel wordt gevraagd: Welke 

twee punten wil jullie tafel meegeven aan de wethouder? 

Na de gesprektafels vindt een plenaire terugkoppeling terug in het Museumcafé van het 

Onderwijsmuseum. Verschillende gespreksleiders en aanwezigen geven hun twee punten mee aan 

Wethouder Sleeking. Hieronder een samenvatting van een aantal van de opmerkingen die zijn 

gemaakt in de plenaire terugkoppeling en aan de gesprekstafels: 

 Groen en kwaliteit van de openbare ruimte wordt heel belangrijk gevonden: 

Woningen erbij prima, maar houdt de leefbaarheid hoog   

Niet alleen stenen stapelen, schoon, heel en veilig 

Koesteren van ontmoetingsplekken, openbare ruimte, groen, water 

Groen! Speelruimte! 

Maak een stad in een tuin 

 Over de ambities voor de Spoorzone wordt verschillend gedacht: 

Dordrecht moet durven te vernieuwen 

Bouwen voor hogere inkomensgroepen is nodig 

Ambitie is positief, maar wel afhankelijk van hoe het aangepakt wordt 

Plannen voor de Spoorzone lopen al jaren 

Durf groot te denken! 

Ambitie is niet vernieuwend genoeg, vanuit de oude lijnen opgebouwd (maakbaarheid) 

 Er wordt aandacht gevraagd voor goede communicatie:  

Transparantie/ duidelijkheid/ tijdige communicatie 

Niet alleen communiceren via sociale media 

Nieuwsbrief  'Langs het Spoor' in de bus 

Inspraak en interactieve beleidsvorming 

 

 Over hoogbouw zijn de meningen verdeeld:  

Kies voor vernieuwende architectuur en uitstraling 

Veel laagbouw (voor gezinnen) – geen hoogbouw 

Hoogbouw geclusterd, verder zo min mogelijk 

Stel maximale hoogte in 
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 Differentiatie en bouwen voor verschillende doelgroepen wordt belangrijk gevonden: 

Nieuwe mensen gaan niet naast het spoor wonen, die gaan naar betere locaties 

Gemixt wonen, jong en oud, goedkoop en duur door elkaar heen 

Voldoende goedkoop en ook voor gezinnen 

Wat zijn de consequenties voor bestaande bewoners en ondernemers? 

Zorg voor doorstroming starters, gezinnen en senioren 

 Meer fietsen en meer OV en minder autoverkeer is wisselende steun voor:  

Maak een fietsstad als prioriteit 1 de fiets, brede paden, voorrang voor de fiets, maak het 

leuk en aantrekkelijk 

Parkeren/parkeernormen, alleen OV is een illusie! 

De Burgemeester de Raedtsingel ondertunnelen zodat de Spuiboulevard autoluw kan 

worden 

Meer OV op maat, van deur naar deur 

Intercity verbinding met Breda herstellen 

We moeten durven het autorijden moeilijker te maken 

 Meer inzetten op samenwerking onderwijs en werkgelegenheid: 

Waarom inzetten op HBO, ga voor het beste MBO van Nederland 

 

 Verbindingen tussen wijken verbeteren: 

Meer inzetten op het verwijderen van fysieke barrières zoals de poortjes bij het station 

Verbeter de fiets- en wandelroutes onder het spoor bij het station 

Investeer in de openbare ruimte voor verbinding 

Meer ontmoetingsplaatsen 

 

 Duurzaamheid: 

Woningen energieneutraal, gasloos en modulair bouwen 

Wethouder Sleeking bedankt alle aanwezigen voor hun bijdrage aan de gesprekken en de gegeven 

input. Hij reageert op een aantal punten. Hij geeft aan dat de plannen voor de Spoorzone inderdaad 

al een lange tijd lopen. Daarom is nu dit Ambitiedocument opgesteld, om de plannen voor de 

komende tijd te versnellen en nu echt aan de slag te gaan. 

Projectmanager M. Wijsman vertelt dat van de avond een samenvattend verslag zal worden 

gemaakt. De presentaties van vanavond worden beschikbaar gesteld op de websitepagina van de 

Spoorzone, te vinden op www.dordrecht.nl onder inwoners en vervolgens projecten. Er zijn 

vanavond foto's gemaakt. Als mensen bezwaar hebben tegen het in beeld verschijnen in het kader 

van de privacy wetgeving (AVG), dan hoort zij het graag. Mag ook achteraf.  

Als laatste vertelt projectmanager M. Wijsman dat verspreid in het Onderwijsmuseum verschillende 

posters over de Spoorzone hangen. Deze zijn gemaakt door studenten van de TU Delft die begin dit 

jaar onderzoek hebben gedaan naar de Spoorzone. De komende periode wordt een kleine 

tentoonstelling op de begane grond van het Stadskantoor wordt georganiseerd.  

http://www.dordrecht.nl/

